
Bijlage 2 bij Statenbrief: Motie 73 ‘Veilig en vlot naar haltes en stations’    
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Overzicht reacties gemeenten  

Gemeenten is gevraagd te reageren op de volgende vragen: 

1. Hoe kan voor verschillende groepen OV-reizigers een passend, vlot, veilig en aantrekkelijk vervoersaanbod voor de 

'first/last mile' (van/naar bushalte) eruit zien?  

2. Welke (groepen van) reizigers in uw gemeente hebben nu geen passend, veilig en aantrekkelijk vervoersaanbod voor 

de 'first/last mile' tot hun beschikking? 

3. Voor wie is het OV onbereikbaar? 

4. Op welke manier kan de provincie, in samenwerking met u en andere partijen, bijdragen om deze lacunes op/in te 

vullen? 

 
Tabel 1 toont het op aandachtspunten gegroepeerde overzicht aan van de reacties.  
Een inhoudelijk overzicht van alle reacties treft u aan in tabel 2. 
 
Tabel 1 
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Aantal gemeenten die 

hiervoor aandacht vragen
9 10 6 11 7 6 1 8 3 5 1 2 4 2 2 3 2 2 3 1 3 1 1 3 1 1 1 1

Amersfoort x x x x x x x x x x x x x x x x x x

Baarn

Bunnik

Bunschoten

De Bilt x x x x x x

De Ronde Venen x x x x x x x x x

Eemnes

Houten

IJsselstein x x x x x x x

Leusden

Lopik

Montfoort

Nieuwegein x x x x x x x x x x

Oudewater x x x x x

Renswoude x x x

Rhenen x x x x

Scherpenzeel (Gld) x x

Soest x x x x x x x x x

Stichtse Vecht

Utrecht

Utrechtse Heuvelrug

Veenendaal x x x x x x x x x x x x x

Vianen / VHL

Wijk bij Duurstede

Woerden x x

Woudenberg x x x x x x x x

Zeist x x x x

Van de 27 aangeschreven gemeenten hebben er 16 gereageerd

reactie op strekking van de reacties
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Tabel 2 
Amersfoort   

1. We zien de route tussen station Amersfoort en Stadsring/ centrum als onze belangrijkste ‘first/ last mile’. 
Er is een opgave om deze route aantrekkelijker te maken voor voetgangers, openbaar vervoer en 
fietsers. Dit project hebben we opgevoerd in de Korte Termijn Aanpak. Om een vlotte en aantrekkelijke 
over- en instap te faciliteren gaan we het Stationsplein opnieuw inrichten. 
Het gaat hierbij niet alleen om een betere overstap en instap, ook de beleving van het gebied in en 
rondom het station is van groot belang voor de aantrekkelijkheid van het station. We willen een prettige, 
veilige, groene omgeving realiseren waar mensen goed kunnen zitten en waar voldoende levendigheid 
is.  
We zien het fietsgebruik naar haltes steeds meer toenemen. Er moet voldoende capaciteit zijn voor het 
stallen van fietsen bij bushaltes. We voeren momenteel een inventarisatie uit naar het gebruik van de 
stallingen bij bushaltes. De wachtvoorziening op een halte zelf behoeft inderdaad ook aandacht. Mees 
gebruikte haltes moeten zijn voorzien van een Dynamisch Reizigers Informatie Systeem- paneel en een 
abri.  
Bij De Hoef West en Hogekwartier en “Eemspoor”(van Wagenwerkplaats tot en met Kop van Isselt) 
willen we ‘Smart Mobility’ in de vorm van Maas (‘Mobility as a Service’)- achtige concepten. 

2. Allereerst het fysieke aanbod: sommige locaties in onze stad minder goed bereikbaar per openbaar 
vervoer, De Hoef Oost en een deel van het centrum is daar een voorbeeld van. We krijgen relatief veel 
klachten over de verbinding tussen Kattenbroek- Schothorst en de verdwenen haltes aan Het Masker. 
Bedrijven op Calveen willen beter natransport (vanaf de bushaltes). Misschien is hier een (Keolis) 
deelfietssysteem interessant.  
Bedrijvenvereniging de Hoef en bedrijven op de Hoef Oost geven aan dat de verbinding met station 
Schothorst als net te ver (1 km) en te onveilig wordt ervaren. Men verzoekt om een verbetering van de 
fietsroutes of autonoom/ openbaar vervoer. Daarnaast is ook uitbreiding van het aantal bewaakte 
fietsstallingsplekken en OV-fietsen op station Amersfoort Schothorst gewenst. Over extra OV-
fietskluizen zijn we al met provincie in gesprek. We momenteel de mogelijkheid om een nieuwe 
gebouwde voorziening te maken voor het (fiets)parkeren hier.  
Op zondag ontbreekt openbaar vervoer in de wijk Soesterkwartier.  
Daarnaast moet er voldoende aandacht zijn voor groepen die moeilijker van en naar bushaltes kunnen 
komen: ouderen, mensen die slecht ter been zijn, mensen in een rolstoel, slechtzienden en mensen 
voor wie het openbaar vervoer misschien wat ingewikkeld is. De looproutes naar de haltes moeten goed 
toegankelijk zijn. Daarnaast is geschikte informatie over het OV-aanbod misschien nu niet voor iedereen 
goed vindbaar. Er zijn groepen die behoefte hebben aan informatie op papier, of aan een speciale app 
als GoOV. Of aan een maatje dat helpt met het OV te gaan of hulp biedt bij het aanvragen van een OV-
chipkaart. We werken in een regionaal project met onze buurgemeenten samen om mensen die nu 
gebruik maken van doelgroepenvervoer te ondersteunen bij de overstap naar OV. Binnenkort hebben 
we hierover nadere afstemming met Syntus. Graag werken we hierin ook met provincie samen. 

3 Zie antwoord 2. 

4 We willen graag met u om tafel om nog eens te kijken naar de voorzieningen op de haltes (waaronder 
fietsenstallingen en potentie van deelfietsachtige systemen), en de geschiktheid van aanrijd- en 
looproutes. Er is in Amersfoort al een aantal initiatieven met (deel)mobiliteit in wijken. Het zou 
interessant zijn om over de verschillende mogelijkheden van voor- en na transport te communiceren. 

Baarn   

Bunnik  Geen aandachtspunten voor het voor- en natransport voor OV 

Bunschoten   

De Bilt   

2. Wij zien dat een groot aantal publieke functies in onze gemeente met het OV matig tot slecht bereikbaar 
is. Denk bijv. aan hockeyclub Voordaan, sportpark Weltevreden, bedrijvenpark Berg en Bosch of enkele 
dorpshuizen (m.n. Groenekan en Hollandsche Rading) in onze kleine kernen. Tenslotte is de afstand tot 
het OV voor grote groepen ouderen erg groot. Er zijn genoeg voorbeelden van bejaardenhuizen waar de 
OV halte erg ver lopen is. Door strekken van lijnen is de fijnmazigheid van het OV verminderd. Er dient 
dus aandacht te zijn voor de fijnmazige ontsluiting van woon-, recreëer- en werkgebieden, wellicht dat 
hier dus andere vervoersconcepten voor nodig zijn als de standaard lijnbus. 

4. Wij vinden een toegankelijke halte waarin actuele reisinformatie aanwezig is, overdekte 
zitmogelijkheden zijn én de mogelijkheid is je fiets veilig te stallen belangrijk. Dit is helaas niet overal het 
geval. 

 
De Ronde Venen   

1. Voor de inwoners van de gemeente zal het voor(-en natransport) vooral bestaan uit de fiets. Het aantal 
fietsenstallingen is op een groot aantal plaatsen onvoldoende. Daarbij is de ruimte om eenvoudig 
fietsenstallingen bij te plaatsen niet altijd aanwezig. Zelfs tweelaagse fietsenstallingen moeten niet 
worden uitgesloten. Voor de werknemers van het Bedrijventerrein Mijdrecht wordt in overleg met de 
provincie en Syntus gezocht naar een systeem van leenfietsen. Verder heeft Mijdrecht nu twee interne 
lijnen voor voor- en natransport: hoe kan het gebruik worden gestimuleerd? Nu is de rol beperkt. 

2. Voor de oudere inwoner is de afstand (in Mijdrecht) te groot (geworden); voor andere inwoners zijn 
aanpassingen noodzakelijk (zie onder 1). De afstanden voor werknemers van het Bedrijventerrein zijn 
nu te groot om de halte Mijdrecht-Centrum goed te laten functioneren voor deze doelgroep. 

3. Oudere inwoner van Mijdrecht in bepaalde wijken. 
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4. Zie 1. Daarbij is communicatie over de mogelijkheden die er wel zijn ook belangrijk. Bij veel inwoners en 
bezoekers ontbreekt de kennis van de buslijnen en de frequenties. Wij krijgen opmerkingen dat oudere 
inwoners behoefte hebben aan een dienstregeling op papier. Ze lopen vast met de digitale 
dienstregelingen. 

Eemnes   

Houten   

IJsselstein   

1. De looproutes op de bedrijventerreinen worden ’s avonds als sociaal onveilig ervaren. Een betere 
verlichting en meer attractiviteit helpt voor een beter OV-gebruik in de avonduren. De sociale veiligheid 
van het Podium kan beter. Rondom de tram en bushalte is wat hangjeugd, waardoor het niet 
aangenaam is om daar te wachten of uit te stappen. 

2. Werknemers van de bedrijventerreinen. De bereikbaarheid van de bedrijventerreinen Paardenveld, 
Overoudland, Lage Dijk en Corridor  is slecht. Elektrische deelfietsen vanaf een tram en/of bushalte kan 
de bereikbaarheid sterk verbeteren. Daarbij zullen de meeste werknemers uit de richting 
Utrecht/Nieuwegein komen.  

3. geen reactie 

4. De provincie kan ons helpen bij het plaatsen van deelfietsen op strategische punten. De provincie kan 
helpen met het organiseren mobipunten met deelauto’s en deelfietsen, zodat mensen ook zonder het 
bezit van een auto mobiel zijn. 

Leusden   

Lopik   

Montfoort   

Nieuwegein   

1. •  Bewegwijzering naar tram en bushaltes 
•  Fietsparkeermogelijkheden bij haltes 
•  Dynamische informatievoorziening bij (alle) haltes 
•  Wifi-hotspot 
•  Looproutes markeren voor mensen met visuele beperking 

2. •  Reizigers met een visuele beperking 

3. •  In Nieuwegein niet van toepassing (?) 

4. •  Door financieel bij te dragen in bijvoorbeeld de onder 1 genoemde verbeteropties. 

Oudewater   

2. Signalen klachten over bereik OV en vervoersvoorzieningen: 
• Bushalte te ver weg, buitenrand Oudewater  (streekvervoer), Buurtbus stopt wel in Oudewater zelf 
• Instap bus lastig met rollator/rolstoel (de bushalte is niet op gelijke hoogte met de bus hoogte) 
• Buurtbus rijdt op zondag niet (dag dat veel mensen op bezoek willen gaan. Om bv. van Oudewater in 
Woerden te komen ben je op zondag 1.10 tot 1.30 uur bezig, dan ben je nog maar op het station (via 
streekbus en trein) 
• Instap buurtbus is moeilijk (hoog).  Met rollator is het moeilijk te bus in te komen, chauffeur helpt niet. 
Ingeklapte rollator is ook lastig de bus in te tillen. 
• Buurtbus is een kleine bus. Vaak druk in de bus met veel jongeren. Ouderen hebben dan vaak geen 
zitplaats. Durven ze vaak niet te vragen. 

3. Vooral ouderen en mensen die slecht ter been zijn maken gebruik van het OV vervoer. Voor mensen die 
de first/last mile niet kunnen regelen is OV niet te gebruiken. Soms ondersteuning nodig om de bus in te 
komen/ uit te gaan. Handig als de chauffeur dit ook ziet. Het zou fijn  zijn als hij of een medereiziger 
even kan helpen. Met servicegerichtheid van de chauffeur zouden deze mensen mogelijk wel mee 
kunnen reizen. 
Voor sommige ouderen of mensen met hersenletsel lukt het niet om gebruik te maken van het OV 
omdat ze het niet overzien. Deze groep maakt gebruik van de vrijwillige hulpdienst of de regiotaxi. 
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Renswoude   

1. Voor veel gebruikers van het busvervoer is een plek waar de fiets veilig gestald kan worden heel 
belangrijk. Voldoende veilige stallingsruimte is daarom heel belangrijk. 

2. Dit is bij ons niet bekend. 

3. Onbekend. 

4. Inventariseren bij welke bushaltes de meeste mensen instappen en of hier in de buurt voldoende ruimte 
is om veilig fietsen te stallen. Bij dat laatste punt kunnen wij u van dienst zijn. 

Rhenen   

1. Weinig klachten/wensen 

2. Voor ouderen/minder mobielen is soms hoogteverschil in Rhenen lastig.  Daarnaast ligt Ouwehands 
Dierenpark te ver van centrum/station om te lopen. Moet dus aanvullend worden gereisd. Is wel eens 
lastig. Wens voor soort pendelbus is geopperd aan Ouwehand, maar tot nu toe zonder concreet 
resultaat. 

3. Onvolledig beeld bij, nader onderzoek gewenst. 
OV-fiets recent opgestart en daar zijn nu al goede ervaringen mee gedaan. Ook zijn er lokale initiatieven 
om medebewoners in de wijk tegen geringe vergoeding mee te nemen/op te halen. 
Wel is de klacht dat er geen rechtstreekse bediening vanuit Rhenen naar Ede is. 

4. Nader onderzoek (gezamenlijk met gemeente). Ren relatie met Ede (zonder overstap). 

Scherpenzeel (Gld)   

Algemeen Voor het buitengebied hebben wij de buurtbus naar Barneveld. Hierdoor zijn er geen bestemmingen 
onbereikbaar maar het is wel zo dat we deze buurtbus uiteraard graag omgezet zouden zien in een 
reguliere lijn (de buurtbus is nog wel eens vol en de scholen mogen door de buurtbus niet bediend 
worden terwijl daar juist een grote reizigersstroom naar is). 

Soest   

1. Kort samengevat: verkeersveilig, sociaal veilig en comfortabel. Dus veilige routes van en naar haltes. En 
haltevoorzieningen waar reizigers zich op hun gemak voelen. Mate van comfort wordt bepaald door het 
belang van de halte of station; afhankelijk daarvan denken aan overdekte wachtruimtes, goede 
stallingsvoorzieningen; en op grotere knooppunten OV-fietsen, horeca, sanitaire voorzieningen. 

2. a. Fietsroutes naar/op bedrijventerreinen (De Grachten en Soestdijkse Grachten in Soest, Richelleweg 
in Soesterberg): wegen op bedrijventerreinen worden door langzaam verkeersdeelnemers als relatief 
onveilig beschouwd. 
b. Gehandicapte reizigers: het afgelopen jaar zijn er klachten geweest over de instap in Syntus bussen. 
De bussen schijnen wel te voldoen aan de gestelde eisen, maar blijkbaar ervaart de (gehandicapte) 
reiziger dit anders. 
c. De ‘overstapper’: deze is gebaat bij een betrouwbare overstap bij tijdhaltes. De praktijk wijst uit dat er 
niet altijd wordt gewacht. Ook is wel eens onduidelijk is of de ‘overstap’bus wel of niet is geweest omdat 
de informatiedisplays informatie niet correct weergeven of dat deze ontbreekt. 

3. Voor zover bekend voor iedereen 

4. Richt je op een kwaliteitsslag bij de grotere haltes en stations. Men is eerder geneigd het openbaar 
vervoer te nemen als het voor- en natransport goede (wacht- en stallings)voorzieningen heeft. 

Algemeen 
 
  

Tot slot enkele specifieke ideeën voor verbeteringen op haltes en stations: 
-  Soest-Zuid: openbaar toilet op het station en bewaakte fietsenstalling (bijvoorbeeld automatisch 
dagstallen in kluizen). Over dit laatste zijn we in gesprek met de provincie. 
- ’t Zwaantje, Soesterberg: OV-Fiets (o.a. verbinding dorp-museum). 
-  P+R Soesterberg: Horecavoorziening langs A28 met kwaliteit wachtruimte.  

Stichtse Vecht  Niet bekend welke behoeften er bestaan 

Utrecht   

Utrechtse 
Heuvelrug 
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Veenendaal   

1. First mile First-mile: 
-  Goede, voldoende en liefst overdekte stalling bij stations en bushaltes.  
-  Goede wandel/fietsroutes naar bushaltes/stations. 
-  Toegankelijke OV-haltes. 
-  Kluizen bij bushaltes om fietsen veilig te stallen. 
-  Beltaxi/Fietstaxi/bus naar halte/station 

1. Last mile Last mile: 
-  Ruime, betaalbare en vlotte beschikbaarheid van deel/leen/bedrijfs-/OV-fietsen bij stations/bushaltes.   
-  Bewaakte/beveiligde stallingsmogelijkheden voor eigen fietsen voor werknemers tbv natransport.  

1. lopen en fiets Duidelijke informatie over wandel en fietsroutes/buslijnen vanaf stations/bushaltes naar bestemmingen. 
-  Mogelijkheid bieden om fiets mee te nemen met bus. Uitbreiden mogelijkheden fiets in trein. 
-  Beltaxi/bus/Fietstaxi/bedrijfsvervoer vanaf bushalte/station 

2. Werknemers Nijverkamp/Ambacht, ontbreken voorzieningen last mile vanaf station Centrum 
-  Bezoekers/bewoners Veenendaal-oost, geen aanbod voor last mile vanaf stations en bushaltes. Ook 
firstmile probleem, gezien te grote loopafstand tot bushaltes en ontbreken bus naar stations. 
-  Bedrijventerreinen rond A12, wel al enkele buslijnen en OV-fietsen vanaf De Klomp. Vraag of dit 
afdoende is. Ontbreken bewaakte stalling/fietsenmaker bij de Klomp is groot gemis, zodat werknemers 
daar hun fiets voor last/firstmile veilig kunnen stallen. Veel fietsendiefstal. Grotere inzet/beschikbaarheid 
deelfietsen/OV-fietsen, op station en bedrijventerreinen. 
-  Ontbreken bewaakte stalling/fietsenmaker bij station Centrum. 

3. Hier is onderzoek naar nodig.  
Vrij goede dekking van het busnet en 3 treinstations in Veenendaal. 
Veenendaal-oost, Petenbos en Nijverkamp/Ambacht zijn gekende blinde OV-vlekken voor Veenendaal. 
Hiervoor zijn al vaak voorstellen gedaan aan Syntus/provincie. Tot nu niets mee gebeurd.  
Eerste inschatting: 
-  Mensen met beperking (ontbreken voorzieningen in ruimere omgeving haltes) 
-  Degenen, die het OV niet kunnen betalen,  
-  geen fiets hebben/niet kunnen fietsen. 
-  Het systeem(OV-chip, etc.) niet begrijpen 
-  Te ver van haltes/stations wonen/werken. 

4. Overleg starten ter plaatse (bv. gemeentehuis) met stakeholders, bedrijven en gebruikers, 
knelpunten/maatregelen bespreken. Voor Veenendaal-oost en Nijverkamp/Ambacht vragen we de 
provincie hier op korte termijn overleg over te starten. Naast OV-bereikbaarheid ook relevant voor 
aanpak Rondweg-oost. 
-  Maatregelen helpen realiseren. 

Vianen / VHL   

Wijk bij Duurstede   

Woerden   

1. In Zegveld rijdt zeer beperkt OV. Alleen in de spits. Dit resulteert in meer aanvragen voor de Regiotaxi. 

Woudenberg   

2. Automobilisten, die gebruik willen maken van het OV, als schakel in hun vervoerswijze, P+R terrein.  
- In sommige gevallen fietsers, i.v.m. te weinig stallingruimte bij de bushaltes.  
- Ouderen in Woudenberg Oost, ten noorden van de Stationsweg-West.   

3. De Heijgraaf, dat is een Dagcentrum voor mensen met een lichamelijke/geestelijke beperking, deze 
instelling werkt ook met medewerkers die afhankelijk zijn van OV. Maar ook bijvoorbeeld voor bezoekers 
van belang. 

4. Invloed uitoefenen op de vervoersautoriteit van de Provincie.  
- Input vragen van gemeenten.  

Zeist   

1. Enige wat ons bekend is, is het gebrek aan fietsenstallingen (dat is al eens doorgegeven) bij de haltes 
op de N237. 

3. Verder de jullie bekende casus inzake de bereikbaarheid van de instellingen in Bosch en Duin. Die 
moeten nu grote (loop)afstanden overbruggen om bij bushalte Prins Alexanderweg te komen. Daarover 
zijn we reeds met jullie, de vervoerders en de instellingen in gesprek. Maatwerkvervoer kan hier een 
oplossing bieden. 

 
 
 




